

ဒေဝါလီခံခြင်းကို သင်မည်သို့ သိထားသင့်သနည်း

၂/၂/၂၀၁၄ တွင်အသစ်ပြင်ထားပါသည်။

တဦးတယောက်ချင်းစီ သို့ မဟုတ် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများသည် အကြွေးရှင်များသို့ တင်ရှိနေသော အကြွေးများကို ကယ်ဆယ်နိုင်ရန်နည်းလမ်းတစ်ခုအဖြစ် ဒေဝါလီခံခြင်းကို အသုံးပြုပါသည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ဖွဲ့ စည်းပုံအခြေခံဥပဒေမှ အောက်လွတ်တော်ကို ဒေဝါလီခံခြင်းဥပဒေကို ဆင်တူ ဖြစ်အောင် ဆုံးဖြတ်ပေးခဲ့ပါသည်။ ဒေဝါလီခံခြင်း ဥပဒေပြဌာန်းခဲ့သည်မှာ ၁၈၀၀ ခုနှစ် အစောပိုင်း တည်းက တည်ရှိခဲ့ပါသည်။ ၁၉၇၈ ခုနှစ်တည်းက ပြဌာန်းခဲ့သော ဒေဝါလီခံခြင်းကျင့်ထုံးသည် (အမေရိကန် ပြည်ထောင်စု ကျင့်ထုံးခေါင်းစဉ် ၁၁) အကြိမ်ကြိမ်ပြင်ဆင်လာခဲ့ပြီး ၂၀၀၅ ခုနှစ် ကာကွယ်တားဆီးရေးနှင့် စားသုံးသူကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး အက်ဥပဒေအရ ပြင်ဆင်ခဲ့သည် ဖြစ်ပါသည်။ အကြွေးရှင်ကို ကယ်တင် ရန် အခြေခံဥပဒေ မရှိသော်လည်း ဒေဝါလီတရားရုံးမှ အောက်လွတ်တော်ကို ကယ်ဆယ်ခွင့်ပေးနိုင်သည့် အတိုင်း အတာအထိရရှိနိုင်ပါသည်။

အဆိုပါဒေဝါလီဥပဒေပြဌာန်းသည် အကြွေးရှင်ကို လျော့ချစေခြင်းအလို့ငှာ ဖျက်သိမ်းခြင်း (အခန်း ၇) သို့ မဟုတ် ပြန်လည်ဖွဲ့ စည်းခြင်း (အခန်း ၁၁၊ ၁၂ သို့ ၁၃) အရ ထောက်ပံ့ပေးပါသည်။ ဤလက်ကမ်းစာ စောင်သည် ဒေဝါလီခံရန်အမှတ်တံဆိပ်မှ တချို့ အကျိုးသက်ရောက်မှုများကို စဉ်းစားရန် နှင့် ဖျက်သိမ်းခြင်း နှင့် ပြန်လည်ဖွဲ့ စည်းခြင်း အကြား ကွဲပြားခြားနားချက်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြပါမည်။ ဒေဝါလီခံ ကာကွယ်စောင့် ရှောက်ရေး ကို ရရန်ရှိမရှိ အဆုံးအဖြတ်မပြုခင် အရည်အချင်းပြည့်သော ဒေဝါလီ ရှေ့နေ တယောက်နှင့် တိုင်ပင်သင့်ပါသည်။

မည်သို့ ဒေဝါလီခံ ကယ်ဆယ်ရေးအမျိုးအစား ရရှိနိုင်ပါသနည်း

တဦးချင်းစီအတွက် ဒေဝါလီခံရန် အခန်း ၇၊ အခန်း ၁၁၊ အခန်း ၁၂ သို့ မဟုတ် အခန်း ၁၃ အရ အကျိုး ဝင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

အခန်း ၇ ဒေဝါလီခံခြင်းသည် ဖျက်သိမ်းခြင်း သို့ မဟုတ် "အသစ်စတင်ခြင်း" အဖြစ်လူသိများပါသည်။ အခန်း ၇ အမှတ်တွင် ယုံကြည်ရသူလူကြီးတဦး (အမေရိကန် ယုံကြည်သူရုံးမှ တာဝန်ပေးထားသော သို့ မဟုတ် ကြွေးမြီစား၏ ကြွေးရှင်မှ ရွေးချယ်ထားသော) မှ ကြွေးရှင်များကို ကြွေးမြီစား၏ ကင်းလွတ်ပစ္စည်းမဟုတ်သော ပစ္စည်းများကို အားလုံး သို့ မဟုတ် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကို ရောင်းချ ထုတ်လုပ်ရန်အတွက် ဖျက်သိမ်းခြင်း သို့ မဟုတ် ရောင်းချခြင်း ကိုပြုလုပ်ရပါမည်။ လက်တွေ့ ကျက်စွအဖြစ် ၊ သင် သည် ကြွေးမြီစား တယောက်အဖြစ် သင့် ပိုင်ဆိုင်မှုအားလုံးကို ပြည်နယ် သို့ မဟုတ် ပြည်ထောင်စု ကင်းလွတ်ခွင့်အရ ပုံမှန်အားဖြင့် ကာကွယ်နိုင် ပါသည်။ အခန်း ၇ ယုံကြည်ရသူလူကြီးများသည် ၎င်းတို့ ၏အမှုကိစ္စ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းကို "ရပိုင်ခွင့်မဟုတ်ပစ္စည်း" ကိစ္စ အဖြစ် မြင်ပါသည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ပိုင်ဆိုင်မှုအားလုံးသည် ကင်းလွတ်ခွင့် သို့ မဟုတ် နှောင်ကြီးဖြင့် တားဆီးကန့် ကွက်ထားသည်။

ပြည်နယ်ဥပဒေ နှင့် တချို့ ပြည်နယ်များရှိ ပြည်ထောင်စု ဥပဒေ အရ တချို့ ပစ္စည်းဥစ္စာပိုင်ဆိုင်မှုကို ယူဆောင်၍မရရန် သင့်ကို ကာကွယ်ပေးထားပါသည်။ ထိုပစ္စည်းဥစ္စာများကို ဒေါလီခံစဉ် ကာလအတွင်း ဖျက်သိမ်းခြင်း မှ ကင်းလွတ်ခွင့် ရှိပါသည်။ နှင့် ပါဝင်သောအရာများမှာ ဥပမာ- အိမ်တအိမ်ပိုင်ဆိုင်မှုတချို့ ပမာဏ၊ ကားတစ်စီး၊ ပရိဘောဂ၊ အဝတ်အစား၊ တချို့ သော အငြိမ်းစားရ စာရင်းများ၊ အသက်အာမခံ စည်းမျဉ်း များ၊ တခြား အရာများ ဖြစ်သည်။

ငွေပမာဏကို ခန့်မှန်းတွက်ချက်သောအခါ အခန်း ၇ ဒေဝါလီခံ ဖြတ်သိမ်းခြင်းတွင်ပါဝင်သော ကင်းလွတ်ခွင့်မရှိသောပစ္စည်းသီးခြားခွဲ၍ ရောင်းချသောငွေဖြစ်ပါသည်။ ပုံမှန်အားဖြင့် ဒေဝါလီခံ ယုံကြည်ရ လူကြီးတဦးမှ သင့်ပစ္စည်းဥစ္စာပိုင်ဆိုင်မှု၏ "မျှတဈေးကွက်တန်ဖိုး" (လက်ရှိအခြေအနေအတိုင်း ပစ္စည်းဥစ္စာကို အဆင်သင့်၊ လိုအင်ဆန္ဒ ရှိပြီး ပေးဝယ်ခြင်သော ဝယ်သူ မှပေးဆောင်သောတန်ဖိုးဖြစ်သည်) မှကင်းလွတ်ခွင့် ကို နှုတ်၍ ပေးဆောင်ရပါမည်။ အဆိုပါ ယုံကြည်ရလူကြီးသည် သင်မှ သင့်ပစ္စည်းဥစ္စာ ပေါ်တွင်တင်နေသော မည်သည့်နှောင်ကြီး သို့ မဟုတ် ပေါင်နံကြွေး ပေးရန် ကြွေးမှန်သမျှကိုလည်း နှုတ်ပါလိမ့်မည်။

အဆိုပါယုံကြည်ရလူကြီးသည် ရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခိုင်ဆိုင်မှုများမှရသည်များကိုသာ ကြွေးရှင်များကို ငွေသားဖြင့်ပေးခြေပါလိမ့်မည်။ အဆိုပါယုံကြည်ရလူကြီးသည် သင်၏ပိုင်ဆိုင်ပစ္စည်းဥစ္စာကို ဖျက်သိမ်းမှု အတွက် မည်သည့်ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ (ဥပမာ အိမ်ခြံမြေပွဲစား သို့ မဟုတ် လေလံတင်သူများ)၏ အခကြေးငွေနှင့် ကုန်ကျစရိတ်များကိုနှုတ်ပေးရပါမည်။ ဤဖျက်သိမ်းမှုလုပ်ငန်းစဉ် တလျှောက်လုံးမည်သည့် ကြွေးမဆို ထိုယုံကြည်ရလူကြီးမှ ပေးမရန်မဟုတ်ဟု (တချို့ ချွင်းချက်များဖြင့်) ဖျက်သိမ်း (ဖယ်ရှား) ပေးမည် မဟုတ်ပါ။ နှင့် ကြွေးရှင်မှသင့်ကို ကျန်ရှိသောမည်သည့်ကြွေးငွေမမာဏအား အတင်းအကြပ်ဖိအားပေးနိုင်လိမ့် မည်မဟုတ်ပါ။

အခန်း ၁၃ ဒေဝါလီခံခြင်း သို့ မဟုတ် တဦးချင်းပြန်လည်ဖွဲ့ စည်းခြင်း သည် ပစ္စည်းဥစ္စာပိုင်ဆိုင်မှုကို စောင့်ရှောက်ရန်ခွင့်ပြုသော အခန်း ၇ တခြားရွေးချယ်စရာဖြစ်ပါသည်။ အခန်း ၁၃ ဒေဝါလီခံခြင်း (အခန်း ၇ ဒေဝါလီခံခြင်းနှင့်မတူပဲ) သည် သင်မှ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း သို့ မဟုတ် အားလုံးသောကြွေးများကို ပြန်ဆပ်ရပါမည်။ သင်သည် အခန်း ၁၃ ဒေဝါလီခံခြင်း အမှုတွဲတင်မည်ဆိုလျှင် သင်သည် တချို့ ကြွေးမြီ နှင့် ကန့်သတ် ပိုင်ဆိုင်ပစ္စည်းဥစ္စာ ကို ပြန်လည်ပေးသောအစီအစဉ်ဖြင့် ပေးနိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ သင်သည် အခန်း၁၃ ဒေဝါလီ ခံခြင်းကို သင့် အပေါင်ခံအကြွေးကျန် နှင့် လက်ရှိအခွန်များအတွက် အသုံးပြုနိုင်သည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒေဝါလီခံခြင်းကိုအလွဲသုံးစားပြုမှုကိုကာကွယ်ခြင်းနှင့် စားသုံးသူကာကွယ် စောင့်ရှောက် ခြင်း အက်ဥပဒေအောက်တွင် အောက်တိုဘာ ၁၇၊ ၂၀၁၅တွင်သက်ရောက်စေသော အကယ်၍ ဒေါလီခံခြင်း အမှုမတင်ခင် သင်သည် သင်နေထိုင်သောပြည်နယ်၏ အလယ်အလတ်ဝင်ငွေ (မိသားစု အရွယ်အစား ပေါ်တွင်အခြေတည်သော) ထက်ပိုရမည်ဆိုလျှင် သင်သည် အခန်း ၇ ကယ်ဆယ်ရေးအတွက် သင်မှ အရည်အ ချင်း မှီမည်မဟုတ်ပါ။ သင်သည် အလယ်အလတ်ဝင်ငွေ ပိုခြင်းဖြစ်မဖြစ်ကို အလယ်အလတ် စမ်းသပ်ခြင်း ဖြင့်ဆုံးဖြတ်ပါသည်။ အလယ်အလတ်စမ်းသပ်ခြင်းကို သင်၏နောက်ဆုံးခြောက်လအတွင်းရသော ဝင်ငွေ ပျဉ်းမျှကို တချို့ ပုံစံများကိုဖယ်ထုတ်၍ ၁၂ ဖြင့်မြှောက်ရပါမည်။ အကယ်၍ တွက်ချက်ရသောရလဒ်သည် သတ်မှတ်ထားသော အလယ်အလတ်ဝင်ငွေနန်းထပ် ကျော်နေလျှင် သင်သည် အခန်း ၇ ဒေဝါလီခံ

ခြင်းအတွက် အရည်အချင်းမီလိမ့်မည်မဟုတ်ပါ။ တခါတရံ အခန်း ၇ ဒေဝါလီခံခြင်းကို စံမှီရန်အတွက် ကြွေးမြီစား၏အလယ်ထက်ပိုသော တချို့ သောစံနှုန်းနှင့် အမှန်တကယ် လစဉ်ကုန်ကျစရိတ်ကို နှုတ်ခြင်းကို ခွင့်ပြုထားပါသည်။

အခန်း ၁၃ ကြွေးမြီစားသည် ကြွေးမြီရှင်အားလုံး သို့မဟုတ် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း ကို အခန်း ၁၃ အစီအစဉ်အ တိုင်း ပြန်ပေးရပါမည်။ အခန်း ၁၃ အောက်တွင် သင်သည် သင်၏လစဉ်ရသောဝင်ငွေ (သာမန်နေထိုင်သော ကုန်ကျစရိတ်များ ပေးပြီး ဝင်ငွေ) ကို ငါးနှစ်အထိအချိန်အတိုင်းအတာအတွင်း မည်သို့ ပေးချေလိမ့်မည်ဆို သော အစီအစဉ်ကို တင်သွင်းရပါမည်။ ပြန်လည်ဖွဲ့ စည်းခြင်း အစီအစဉ်သည် အခန်း ၁၃ ယုံကြည်ရလျှင်မူ စောင့်ကြည့်ပြီး ဒေဝါလီခံတရားရုံးမှ ကြီးကြပ်ခြင်းပြုလုပ်ပါသည်။ အောင်မြင်သော ပေးချေမှုအပြီးသတ်ဆုံး ဖြတ်ချက်အပေါ် အစီအစဉ်အောက်တွင် ဒေဝါလီခံတရားရုံးကို တာဝန်ရုတ်သိမ်းရန်အမိန့် ရောက်လာနိုင်ပါ သည်။ အခန်း ၁၃ ကြွေးမြီစားအဖြစ် သင်သည် ကြွေးရှင်များကို အနည်းဆုံး တတ်နိုင်သလောက် အခန်း ၇ အမှုအရ ဖျက်သိမ်းထားသော ပိုင်ဆိုင်မှုများကို ပြန်ပေးခြင်းကို သူတို့ မှ လက်ခံရမည်ကို ကြွေးဆပ်ရပါမည်။

အခန်း ၁၃ ဒေဝါလီခံခြင်းသည် ပုံမှန်အားဖြင့် ဆန္ဒအလျောက်ဖြစ်ပြီး သင်မှ အခန်း ၇ ဒေဝါလီခံခြင်း ကို ထုတ်ပယ်ခြင်း သို့မဟုတ် ပြောင်းလဲခြင်း ကိုရွေးချယ်နိုင်ပါသည်။

အခန်း ၁၁ "ပြန်လည်ဖွဲ့ စည်းခြင်း" သည် ပုံမှန်အားဖြင့် ကော်ပိုရေးရှင်း သို့မဟုတ် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ သို့မဟုတ် အခန်း ၁၃ ကြွေးမြီသတ်မှတ်ထားသော ကြွေးမြီရှိသူတစ်ဦးချင်း၊ အခန်း ၇ ဖျက်သိမ်းခြင်း ကို ပြောင်းလဲစေရန် အသုံးပြုပါသည်။ အခန်း ၁၁ အောက်မှ ပြန်လည်ဖွဲ့ စည်းခြင်းသည် အလွန် တန်ဖိုးကြီး သော အစီအစဉ်ဖြစ်သည့်အတွက် တဦးချင်းစီမှ မကြာခဏ အသုံးမပြုနိုင်ပါ။ အခန်း ၁၁ ပြန်လည်ဖွဲ့ စည်းခြင်း တွင် အခန်း ၁၃ ပြန်လည်ဖွဲ့ စည်းခြင်း သကဲ့သို့ စီးပွားရေးကြွေးမြီစားသည် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ပိုင်ဆိုင်မှုများကို ထားပြီး ကြွေးရှင်များကို အနာဂတ်မှရသောဝင်ငွေများကို ပြန်လည်ဖွဲ့ စည်းခြင်းအစီအစဉ် နှင့်အညီ ကြွေးဆပ်ရ ပါမည်။

အခန်း ၁၂ သည် တောင်သူလယ်သမားမိသားစုအတွက် အထူးပြန်လည်ဖွဲ့ စည်းခြင်း တစ်ခု ဖြစ် ပါသည်။ အရည်အချင်းပြည့်မှီရန်အတွက် တောင်သူလယ်သမားမိသားစုသည် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးမိသားစု စီမံရေးမှ ရရှိသော သူ သို့မဟုတ် သူမ၏ ဝင်ငွေ အများဆုံးဝင်ငွေရမည် ဖြစ်ရပါမည်။

မည်သည့်အချိန်တွင် ဒေဝါလီခံခြင်းအတွက်တင်ရန် ကျွန်ုပ်အတွက် သင့်တော်သနည်း

ဒေဝါလီခံရန်ရှိမရှိ ဆုံးဖြတ်ချက်သည် ကြွေးမြီစား၏ ထူးခြားသောအခြေအနေပေါ်တွင် အခြေခံ ပါသည်။ အကယ်၍ သင်သည် ဒေဝါလီခံခြင်းကို စဉ်းစားမည်ဆိုလျှင် တဦးချင်း သို့မဟုတ် စီးပွားရေးတစ်ခုခု ဖြစ်စေ သင်သည် မည်သည့်အရာသည်အကျိုးရှိသည်နှင့် မည်သို့ စူးစမ်းလေ့လာရမည်ကို အတွေ့ အကြုံရှိ သော ဒေဝါလီခံရှေ့နေနှင့် တိုင်ပင်ဆွေးနွေးသင့်ပါသည်။ ယေဘုယျအားဖြင့် ပြောရလျှင် သင်သည် သင့် အကြွေး များနှင့် ပုံမှန်အသက်ရှင်သော ကုန်ကျစရိတ်များကို ပေးချေနိုင်ခြင်းမရှိသောအခါ နှင့် သင့်ပိုင်ဆိုင်မှု ပစ္စည်းအားလုံးကို ချွင်းချက်ထားသောအခါတွင် အခန်း ၇ ဒေဝါလီခံရန် သင့်လျော်ပါသည်။ သင့်ဝင်ငွေ သို့မ ဟုတ် သင့်ပိုင်ဆိုင်မှုများ တတ်နိုင်လျှင် အခန်း ၁၃ ဒေဝါလီခံခြင်းသည် ပိုမိုသင့်လျော်ပါသည်။

အမှတ်တင်ခင် စဉ်းစားရန်မှာ-

- ကြွေးငွေစည်းကမ်းချက် (ကြာချိန်၊ ကျန်ငွေ၊ အတိုး၊ လစဉ်ပေးချေမှု) ပြောင်းလဲခြင်း သို့ သော်လည်း အကြွေးခွင့်လွတ်ခြင်း၏ ဖြစ်နိုင်သောသက်ရောက်မှုသည် သင့်အခွန်များနှင့် သင့်အကြွေစာရင်းရမှတ် ပေါ်တွင်မူတည်ပါသည်။
- သင့်ပစ္စည်းဥစ္စာပိုင်ဆိုင်မှုကို လက်လျော့စွန့် လွတ်ခြင်းသည် အကြွေး (“ရေတိုရောင်းချခြင်း” တခု) အပြည့်အဝကျေနပ်စေရန် ရေတိုရောင်းချခြင်း သည် သင့်အခွန်များနှင့် သင့်အကြွေစာရင်းရမှတ် ပေါ်တွင် အလားအလာအကျိုးသက်ရောက်မှု ရှိပါသည်။
- သင်၏ပစ္စည်းဥစ္စာပိုင်ဆိုင်မှုကင်းလွတ်ခွင့် ကိုသိမ်းစီးခြင်းအလို့ငှာ တချို့ ပိုင်ဆိုင်ခွင့် အခွင့်အရေး အစီအစဉ်အတွက် သင့်လျော်ခြင်းရှိမရှိ အဆုံးအဖြတ်ပေးခြင်း
- စာရင်းကိုင်တစ်ယောက်နှင့် သင်၏ဆုံးဖြတ်ချက်များသည် ငွေရေးကြေးရေးအကျိုးသက်ရောက်မှု ဆွေးနွေးခြင်း
- ပြည်နယ်တရားရုံး ကြည့်ညှိယုံကြည်မှု ဝင်ရောက်ခြင်း သို့ မဟုတ် သိက္ခာရှိသော ကြွေးကယ်ဆယ်ရေး အကြံပေးသူနှင့် တိုင်ပင်ခြင်း။ သဘောတူညီမှုတခုအတွက် လက်မှတ်မထိုးခင် သင်သေခြာစွာ သုသေသနလုပ်ပါ။

အဘယ်သို့ ဒေဝါလီခံခြင်းကယ်ဆယ်ရန်အတွက် ကျွန်ုပ် အမှတ်တင်ရန် သွားရမည်နည်း

ဒေဝါလီခံခြင်းတခုကို စာတန်းလုပ်ဆောင်ရန် သင်သည် ဒေဝါလီခံတရားရုံးကို အသနားခံစာတင်ပြီး တင်ဆောင်ခကြေးငွေ ပေးဆောင်ရလိမ့်မည်။ တချို့ သောအခြေအနေများတွင် တရားရုံးများ အခကြေးကို လျော့ပေါ့ပေးပါသည်။ သင်သည် တင်ဆောင်ခကြေးကို အရစ်ကျစနစ်ဖြင့် ပေးဆောင်နိုင်ပါသည်။ အဆိုပါ အသနားတင်စာသည် သင့် ပိုင်ဆိုင်မှုအားလုံး၊ ရရန်ရှိများ နှင့် ဝင်ငွေများနှင့် ပါတ်သက်သော အသေးစိတ် အချိန်ဇယားများ ပါဝင်ရပါမည်။ အဆိုပါ အသနားခံအချိန်ဇယားတွင် သင့်ပိုင်ဆိုင်မှုအားလုံး၊ သင့်ကြွေးရှင်များ အားလုံးသို့ တင်နေသောကြွေးငွေပမာဏ၊ သင့်အလုပ်အကိုင်နှင့် ပါတ်သက်သော ကိုယ်ပိုင်အကြောင်းအရာ လည်း ကောင်း၊ နှင့် သင်ဒေဝါလီခံခြင်းမတင်မီ သင့်ငွေ နှင့် ပိုင်ဆိုင်ပစ္စည်းဥစ္စာကို လွှဲပြောင်းခြင်းရှိမရှိ စသည်တို့ ကို တိကျမှန်ကန်စွာ စာရင်းပြုလုပ်ရပါမည်။

ထိုစာရွက်စာတန်းများတင်ပြီးသောအခါ သင်သည် ယုံကြည်ရလူကြီးတယောက်နှင့် တွေ့ ရပါမည်။ ထိုတွေ့ ဆုံခြင်းကို ၃၄၁ ကြားနာခြင်း ဟုခေါ်ပါသည်။ ထိုကြားနာခြင်းသည် ပြည်သူလူထုနှင့် ကြွေးရှင်များကို တတ်ရောက်ရန် ပွင့်လင်းစွာဖိတ်ကြားရပါမည်။ ယုံကြည်ရလူကြီးသည် အသနားခံစာနှင့်အချိန်ဇယားကို စစ်ဆေးမှု လုပ်ပါသည်။ ထို့ အပြင် ယုံကြည်ရလူကြီးနှင့် အကြွေးရှင်များသည် သင့်ငွေရေးကြေးရေးအခြေ အနေနှင့် သင့်ပိုင်ဆိုင်မှု ဥစ္စာပစ္စည်းများ နှင့်ပါတ်သက်သော မေးခွန်းများ သင့်ကိုမေးပါလိမ့်မည်။

ခင်ပွန်း နှင့် ဇနီး ဒေါလီ အတူတကွ ခံနိုင်သလား?

ဟုတ်ပါသည်။ ဖြစ်နိုင်ပါသည်။ သို့ သော်လည်း မလိုအပ်ပါ။ အကယ်၍ သူတို့ နှစ်ယောက်စလုံးသည် သူတို့ ကြွေးရှင်များ ထံမှ ကယ်တင်စေလိုလျှင် အိမ်ထောင်ဘက်ပူးတွဲ အသနားခံစာ တင်နိုင်ပါသည်။ သို့ သော်လည်း အခြေအနေမျိုးပေါ်မူတည်၍ အိမ်ထောင်ဘက် တစ်ဦးသည် အခန်း ၇ သို့ မဟုတ် ၁၃ အောက်တွင် ကယ်ဆယ်ရေးအတွက် အမှတ်တင်နိုင်ပါသည် နှင့် တခြားအိမ်ထောင်ဘက်သည် အမှတ်တင်ရန် ရွေးချယ်ခြင်း သို့ မဟုတ် သူနှင့် သူမ သီးခြား အမှတ်တင်ရန် ရွေးချယ်နိုင်ပါသည်။ အိမ်ထောင်ဘက်များသည် သီးခြား အမှတ်တင်သောအခါ ပစ္စည်းဥစ္စာများနှင့် ကြွေးရန်ရှိသူများကို အိမ်ထောင်ဘက် တဦးချင်းစီပိုင်ဆိုင်မှု အဖြစ် ဒေါလီ တရားရုံးမှ သီးခြားစီအဖြစ် စဉ်းစားပါသည်။ သို့ သော်လည်း တရားရုံးသည် အခန်း ၇ သို့ မဟုတ် အခန်း ၁၃ ဒေါလီခံရန် အရည်အချင်းပြည့်ရန်ဆုံးဖြတ်ရန်အတွက် အိမ်ထောင်စုအဖွဲ့ အိမ်ထောင်စု ကုန်ကျစရိတ်များကိုလည်း ကို ကြည့်ပါသည်။

ဒေါလီခံတရားရုံးသည် ကျွန်ုပ်အကြွေးများကို ဒေါလီခံခြင်းပြုအောင်ရန် ငြင်းဆန်နိုင်ပါသလား?

ဟုတ်ပါသည်။ ဒေါလီခံအသနားခံခြင်းသည် သင့်အကြွေးများကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရန် အာမခံပေးခြင်း မဟုတ်ပါ။

ဒေါလီခံတရားရုံးသည် အကယ်၍ ဒေါလီအသနားခံတင်ခြင်း မတိုင်မီ သို့ မဟုတ် တင်ပြီး တချို့ သောအပြုအမူတွင်ပင်သော ကြွေးရှင်များကိုပေးသင့်သောပစ္စည်းဥစ္စာများကို ဖြတ်ဆီးခြင်း၊ ဖုံးကွယ်ခြင်း သို့ မဟုတ် ပြောင်းရွှေ့ခြင်း ကျူးလွန်လျှင် တရားရုံးမှ ငြင်းပယ်ပါလိမ့်မည်။ အကယ်၍ ကြွေးရှင်များကိုကြွေးဆပ်ရန် ပိုင်ဆိုင်ပစ္စည်းဥစ္စာများ ရှိပါသော်လည်း သင်သည် ဖျက်ဆီး သို့ မဟုတ် ဖုံးကွယ်ထားသော မှတ်တမ်းရှိပါလျှင် အကြွေးရှပ်သိမ်းခြင်းမှ ငြင်းပယ်ခံရမည်။ နောက်ဆုံးတွင် ဒေါလီခံတရားရုံးမှ အကယ်၍ သင်သည် ဒေါလီခံကိစ္စအတွင်း ကျမ်းကြိမ်ခြင်းကို လိမ်လည်ခဲ့လျှင် သို့ မဟုတ် မေ့ခွန်းများကိုဖြေဆိုရန် ငြင်းဆန်ခဲ့လျှင် အထွေထွေဆောင်ရွက်ခြင်းကို ငြင်းပယ်ပါလိမ့်မည်။

တချို့ သောအကြွေးများသည် သင့်ကြွေးရှင်များ လုပ်ဆောင်ချက်များပေါ်တွင် အခြေခံ၍ ရုတ်သိမ်းလိမ့်မည်မဟုတ်ပါ။ အကယ်၍ သင်သည် ဒေါလီခံရန်ဆောင်ရွက်သော သုံးလအတွင်း ကြွေးတစ်ခု ပေါ်လာလျှင် ကြွေးရှင်သည် ကြွေးလိမ်လည်ပေါ်ပေါက်ခြင်းအတွက် နှင့် ဆန့်ကျင်ဘက်ပြုသော အမှု (တရားစွဲ) ဆောင်ရွက်သည်အဖြစ် ယူဆနိုင်ပါသည်။ တခြားတဖက်အမှတ်တွင် သင့်ကြွေးရှင်မှ သင်သည် "ဇိမ်ခံပစ္စည်း" ကိုဝယ်ယူခဲ့သည် (ရုပ်မြင်သံကြားစက် အသစ်တစ်ခုဝယ်ခြင်း ကဲ့သို့) သို့ မဟုတ် ကြွေးမြီများကို ပြန်လည်ပေးဆပ်ရန်ရည်ရွယ်ခြင်းမရှိဟု တင်ဆိုနိုင်ပါသည်။ ဤကဲ့သို့ တရားစွဲခြင်းသည် ကြွေးအားလုံးကို ပြန်လည်ပေးဆပ်ရန် အတင်းအကျပ်စေခိုင်းရန် အခန်း ၇ တွင် ရယူနိုင်ပါသည်။ အခန်း ၁၃ တွင် ကြွေးရှင်တဦးသည် ကြွေးအားလုံးကို အတင်းအကြပ်တောင်းဆို ပြန်ပေးခြင်းထက် အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုသာ ပေးရန် လုပ်ဆောင်ခြင်းကို ပြုလုပ်ပါလိမ့်မည်။ အကယ်၍ အကြွေးဆောင်ရွက်ခြင်းကို ငြင်းဆန်ခဲ့လျှင်တောင် သင်ပိုင်ဆိုင်ဆီဆီ ပစ္စည်းဥစ္စာများကို အခန်း ၇ အရ ဖျက်သိမ်းနိုင်ပါသည်။ သင်သည် အခန်း ၇ တင်သွင်းပြီး အခန်း ၁၃ သို့ သင် ပြောင်းလဲနိုင်ရန် တချို့ သောသတ်မှတ်ချက်များရှိပါသည်။ ဆောင်ရွက်ခြင်းကို ငြင်းပယ်ခြင်းသည် ဒေါလီခံခြင်း ဥပဒေအောက်တွင် သင့်ကို သက်သာခွင့်မရှိပါ။

ကျွန်ုပ်တို့သည် ဒေါလီခံခြင်းကို တစ်ကြိမ်ထက်ပို တင်နိုင်ပါသလော။

မှန်ပါသည်။ သို့သော် သင်သည် အခန်း ၇ ဒေါလီ သို့မဟုတ် သင့်အကြွေးများရုတ်သိမ်းခွင့် အတွက် မသင့်တော်ခြင်း ဖြစ်ရပါလိမ့်မည်။ သင်သည် အခန်း ၇ အသစ်ကိုတင်ရန် ယခင်ကတင်သွင်းထားသော အခန်း ၇ မှ ရှစ်နှစ် စောင့်ဆိုင်းရပါမည်။ သင်သည် အခန်း ၇ ကိုဆောင်ရွက်ပြီး ခြောက်နှစ် အကြာ ယခင် အခန်း ၁၃ တင်သွင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ ပြီးသောအခါ တင်သွင်းနိုင်ပါသည်။

သင်သည် ယခင် ဒေါလီခံခြင်း အဆုံးသတ်ပြီး မည်သည့်အချိန်မဆို အခန်း ၁၃ ကို တင်ခွင့် ရှိပါသည်။ သို့ပေမဲ့ သင်သည် ရုတ်သိမ်းခြင်းအတွက် အကျိုးခံခြင်းမရှိပါ။ သင်သည် အခန်း ၁၃ ကို လေးနှစ် အတွင်း ယခင် အခန်း ၇ တင်သွင်းပြီး ရုတ်သိမ်းပြီးသောအခါ လက်ခံတင်ခွင့် ရှိပါသည်။ သင်သည် အခန်း ၁၃ ကို နှစ်နှစ်အတွင်း ယခင် အခန်း ၁၃ တင်သွင်းပြီးရုတ်သိမ်းပြီးသောအခါ တွင်လည်း လက်ခံတင်ခွင့်ရှိပါသည်။

အကယ်၍ အထွေထွေရုတ်သိမ်းမှုကို ခွင့်ပြုခဲ့လျှင် ကျွန်ုပ်တို့သည် မည်သည့်ကြွေးမဆို ပေးရန်လိုသေးပါသလော။

မှန်ပါသည်။ အကယ်၍ အထွေထွေရုတ်သိမ်းမှု ခွင့်ပြုခဲ့လျှင်အောင် တချို့ အကြွေးများသည် ဒေါလီ ခံခြင်း အတွက် ရုတ်သိမ်းခြင်းရှိမည် မဟုတ်ပါ။ ထို့အပြင် ဒေါလီခံအမျိုးအစားသည် မည်သည့်အကြွေးများမှ ရုတ်သိမ်းရမည်ကို အကျိုးသက်ရောက်ပါသည်။

ဒေါလီခံခြင်းတွင် ဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိသော အကြွေးများမှာ ဒေါလီခံရန်တင်ပြီး ၂၄၀ ရက်အတွင်း ကြီးကြပ်သောအခွန်များ၊ ကျောင်းသားချေးငွေများ၊ ကွာရှင်းရုံးတော်အမိန့် အရ ပေါ်နေသော အကြွေးများ၊ ရာဇဝတ်မှုဆိုင်ရာ ဒဏ်ငွေများ နှင့် မူးရစ်သောက်စားပြီးကားမောင်းခြင်းမှ ပေါ်လာသော အကြွေးများ၊ နှင့် ကြွေးမြီစား လိမ်လိည်မှု၊ ယုံကြည်သူလူကြီးအဖြစ် ယုံကြည်အပ်နှံထားသောတာဝန်ကို ဖောက်ဖျက်ခြင်း သို့မဟုတ် ကြွေးရှင်ကို နာကြင်အောင်ဖြစ်ပေါ်စေသော "တမင်တကာ" လုပ်ကျူးလွန်ခြင်း တို့ ဖြစ်ပါသည်။ ဒေါလီခံ တရားရုံးသည် မည်သည့်အကြွေးအမျိုးအစားဆောင်ရွက်ခြင်းတွင်ပါဝင်သည်ဖြစ်မဖြစ်ကို ဆုံးဖြတ်ပါလိမ့်မည်။

ဒေါလီခံရန်တင်ခြင်းသည် ကျွန်ုပ်၏ အကြွေးစံနှုန်းကို မည်သို့ ထိခိုက်နိုင်သနည်း။

ဒေါလီခံရန်တင်ခြင်းသည် သင်အကြွေးစံနှုန်းမှတ်တမ်းကို တစ်ဆယ်နှစ်အထိ မှတ်သားထားလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း ဤမှတ်သားချက်သည် အထူးသဖြင့် ကြွေးမြီရှင်ပေါ်တွင် ခွင့်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် ပယ်ချခြင်း ရှိမရှိ မူတည်ပါလိမ့်မည်။ နှင့် မည်သည့် ဒေါလီခံခြင်းအမျိုးအစားတွင်- အခန်း ၁၃ ပြန်လည်ဖွဲ့ စည်းခြင်း သို့မဟုတ် အခန်း ၇ ဖျတ်သိမ်းခြင်း ပါဝင်ခြင်းပေါ်မူတည်ပါလိမ့်မည်။ ဤအရာသည် တဦးခြင်းစီအတွက် အသစ် ချေးငွားခြင်းအတွက် အခက်အခဲဖြစ်နေသူများ ဒေါလီခံခြင်းတင်နိုင်ရန် သို့မဟုတ် သူတို့ သည် မြင့်မားသော အတိုးနှုန်းတခု ပေးချေရန် လုံခြုံမှုတခု ရရှိရန် အတွက် ဖြစ်ရိုးဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပါသည်။

၂/၂၂၀၁၂

© February 2012 Ohio State Bar Association

